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Medewerkers vertellen over het leven bij een discounter 

Werl<en bij Aldi en 
Lidi, hoe is dat nou? 
SNEEK/APELDOORN - Aldi en Lidi. Jarenlang moest je er als medewerker vooral je mond 
houden. Nu beide discounters werken aan een beter imago en dus ook een beter perso
neelsbeleid, durven sommigen te praten over hun werk Zoals Fabian Hettema (37) en 
Alwin Roobeek (32). Beide heren zitten in de FNV Kadergroepen van respectievelijk Lidl 
en Aldi. Een gesprek over het leven bij een discounter. 

Door Herman Ie Pas 

FABJAN HETTEMA (37), MEDEWERKER L/DL 

Vertel over je start bij Lidi en de Kadergroep. 
'Ik ben in 2002 begonnen bij Lidi, als mede· 
werker. Sinds een jaar of zes ben ik in de win · 
kei verantwoordelijk voor de agf-afdeling. In 
2011 heb ik de stap gemaakt naar de FNV 
Kadergroep. De aanleiding was een verande· 
ring in de vergoeding voor het eten tijdens het 
werk. Dit geld werd eerst aan het eind van 
iedere maand contant uitbetaald . Op een 
gegeven moment kregen we de vergoeding in 
de vorm van een etenspas die je alleen kon 
gebruiken in de winkel. Ik dacht; mag dat 
zonder ons iets te vragen? Met die vraag ben 
ik naar de FNV gestapt. Mijn eerste gesprek 
was mer Fatma (Bugdayd-Karatas, bestuur· 
der FNV, red.) en jk raakte meteen geïnteres
seerd in arbeidsrech ten. Wat z ijn de rechten 
en plichten van een werknemer? Wat mag wel 
en niet1 Dat soort vragen. De Kadergroep van 
Lidi bestaat uit mensen met allerlei functi es, 
van supermarktmanager tot de-medewerkers. 
En ook qua leeftijd is het een brede groep, van 
25 tot 55 jaar. We hebben onderling veel con· 
tact via social med ia, de telefoon en zes keer 
per jaar organiseren we een bijeenkomst .' 

Wal is er gebeurd binnen de Kadergroep 
sinds jij erbij bent gekomen? 
' In het begin zaten we met vier, vijf man in de 
Kadergroep. Nu is dat aantal gegroeid naar 25 
personen. Sinds ik ben begonnen, zijn er twee 
rapporten opgesteld en uitgereikt aan de 
directie van Lidi. Het eerste was in 2014 met 
de naam 'Lidi : vertil je niet aan je succes'. 
Hierin presenteerden we de resultaten van 
een onderzoek over het te zwaar en te hoog 
stapelen van pallets. In 2015 hebben we in 
een rapport de werkdruk binnen Lidi aange
kaart. Zo werd uit eigen onderzoek duidelijk 
dat met name filiaall eiders en assistent -fi li · 
aa lleiders doorwerkten om hun productie· 
norm te halen, terwijl er al was uitgekJokt .' 

Wat isje grootste succes? 
'Het rapport 'Lidi: vertil je niet aan je succes'. 
De pa ll e thoogte is dankz ij onze inzet van 
gemiddeld 2,30 meter naar rond de 1,75 meter 
gedaald. We zijn een jaar bezig geweest om 
dit op te stellen. Het probleem was vaker aan
gekaart, maar we kregen vanuit Lidi steeds te 
horen dat het allemaal wel meeviel met die 
pallethoogte. Je doet het er maar mee, was de 
gedachte. Toen hebben we een jaar lang bijge· 
houden hoe hoog en zwaar de pallets waren 
en hoe veel er omvielen. Dat was het breek· 
punt. Lidi kon dit onderzoek niet wegdoen als 
incident. In ons rapport gaven wij ook aanbe· 
velingen van hoe het wel beter zou kunnen . 
Deze hebben ze bijna allemaal overgenomen 
en die hebben geleid to t verbeteringen. Vóór 
het onderzoek kreeg je als medewerker weke· 
lijks ongeveer dertig te hoge pallets voor je 
neus. Dat zijn er nu één of twee. Echt een 
mooi resultaat .' 

En het niet uitbetalen na het uitklokken? 
'Dat probleem is goed aangepakt. Lidi heeft 
na de uitkomst van het rapport gezegd: dit 

kan en mag niet. In sommige filialen gebeurt 
het nog wel eens, maar vanuit Lidi is de 
opdracht gegeven om hier st reng op te letten .' 

Hoe wordt dit soort initiatieven van mede· 
werkers door het hoofdkantoor gewaar
deerd in vergelijking met de periode toenje 
begon bij Lidi? 
' In 2002 werd eigen initiatief zeker niet 
gewaardeerd. Nu heeft Lidi ingezien dat de 
Kadergroep zich sterk maakt voor verbeterin· 
gen op de werkvloer en dat wordt ook elke 
keer als we een gesprek hebben met de direc· 
tie , bevestigd. Je mag je mening geven en 
wordt er door de filiaalmanager zelfs om je 
mening gevraagd. Vroeger liep de verkooplei
der je gewoon straal voorbij en dat is niet 
meer zo. Als iets niet goed was. werd je uitge· 
kalferd, uitgescholden. De zweep erover, dat 
soort werk. N u wordt de menselijke oplossing 
gezocht. Dat imago dragen ze ook uit naar de 
klant, en da t zie je als medewerker terug in 
kleine dingen. Je krijgt thuis een kaartje wan· 
neer je jarig bent, wanneer je 12,5 jaar in 
dienst bent, bij geboorte en overlijden . Het is 
het kweken van het Lidi -familiegevoel. Dat 
krijgen liliaa ll eiders ook te horen bij bijeen
komsten van Lidi. Lidi wil qua imago heel 
graag die kant op van de servicesupers. Ja, 
daar zi tten ze naar mijn mening tegenaan.' 

Wordjij door Lidi anders benaderd sinds je 
bij de FNV zit? 
' In het begin was het spannend en vroeg 
vooral het management zich waar wij mee 
bezig waren bij FNV. Nu ziet iedereen het wel 
in dat wij als Kadergroep ons inzetten voor 
verbetering op de werkvloer en is het ook 
geen issue meer. Sterker nog: ik word regel· 
matig door collega's benaderd met vragen of 
opmerkingen.' 

Intimidatie, is dat nog aan de orde? 
'Voor zover ik weet niet. En die verhalen hoor 
ik eerlijk gezegd al niet meer sinds 2010 in 
mijn directe omgeving. Dat was daarvoor 
inderdaad wel anders. Het gebeurde dat fi li 
aalmanagers eisten van medewerkers dat ze 
kwamen werken, ook al hadden ze zich ziek 
gemeld. Dat is 100 procent verbeterd in de 
regio waar ik zit. Ziek is nu gewoon ziek. Wel 
krijgen wij als Kadergroep nog klachten uit 
het land dat dit soort dingen gebeurt. Wij 
informeren onze collega's hoe zij hiermee 
moeten omgaan via allerlei manieren . Of er 
nog een angstcultuur heerst? Ik ken zelf geen 
angst en je angstig voelen bij Lidi is ook niet 
meer nodig. Al zul je altijd mensen blijven 
houden die hun mond niet durven openen, 
wanneer dat zou moeten. Ja, dat heeft te 
maken met het verleden.' 

En de werkdruk? 
'We willen als Kadergroep graag meer men· 
sen op de winkelvloer. Laat ik het vergelijken 
met Albert Heijn. Daar werken er misschien 
wel twintig in een winkel en bij ons zes of 
zeven. Als je de omzet deelt door het aantal 
gewerkte uren, dan zit een AH ·werknemer op 
de helft van wat wij doen. We willen ook 
meer mensen met een vast contract. Dat 
gebeurt gelukkig al wat meer, maar je ziet dat 

1, 
Eerder ging de zweep er
over, nu zoekt Lidi naar 
de menselijke oplossing 

we nog steeds op veel jongeren draaien.' 

Heb jij direct contact met het hoofdkantoor? 
'Nee, maar als Kadergroep wel. Als er een 
gesprek op het hoofdkantoor is, is dat met 
onze bestuurder Fatma en minimaal twee 
kaderleden. Kaderleden gaan altijd mee. 
omdat wij e rvaringsdeskundigen zijn vanuit 
de werkvloer en zo kunnen meepraten over 
prakt ische oplossingen .' 

Heb j e wel eens contact met Kadergroepen in 
het buitenland? 
'Zeker. Zo is er een uitwissel ing geweest met 
Kadergroepen uit Chili . Van die groep hebben 
we de methode geleerd om de pallethoogte te 
cont roleren. Nu zijn we bezig met contacten 
leggen in Europa. In november zijn wij naar 
een con ferentie in Brussel geweest met onze 
bestuurder en een aantal kaderleden, en we 
hebben daar gesproken met verschillende 
Europese Kadergroepen. Dit wi lle n wij in de 
toekomst verder uitbouwen.' 

Heb je nog ambities binnen Lidi? 
'Nou, ik vind het werken op de agf-afdeling 
nog steeds heel leuk, maar zou best een stap· 
je omhoog willen. Alleen, dat is nog niet aan 
de orde. Komt ook omdat er veel veranderin· 
gen plaa tsvinden bij Lidi. Nee, ik heb niet het 
gevoel dat het niet gebeurt vanwege mijn 
positie in de Kadergroep.' 

ALWIN ROOBEEK (32), MEDEWERKER ALDI 

Vertel over je start bij Aldi 
'Mijn carrière in de supermarkt is begonnen 
bij de Edah in Apeldoorn. Die ging op een 
gegeven mome nt fa illiet, waarna eerst Meer
markt en daarna Golff de zaak overnam. 8,5 
jaar geleden werd de winkel een Aldi . Ik ben, 
samen met een andere collega, door Aldi 
opgepikt. Ik begon als medewerker en de laat· 
ste zes jaar ben ik ook tweede vervangend fi li 
aalleider. Je hebt de fili aalleider, de eers t ver· 
vangende en dan kom ik. Die hiërarchische 
structuur zit er bij Aldi tot op de dag van van· 
daag nog helemaal in.' 

Hoe was die overstap van Golffnaar Aldi? 
'Bij Aldi moet een medewerker echt alle taken 
beheersen . Gelukkig moest ik bij Golff ook 
alles doen, dus niets was mij vreemd. Dat ik 
het werk achter de kassa meteen onder knie 
had, daar stonden ze bij Aldi van te kijken . 
Dat hadden ze nog nooit meegemaakt. Alle 
nieuwe medewerkers moeten eerst kassa 
draaien, want dat is het belangrijkste. Een lei
dinggevende heeft het bij mij een halfuur 
aangekeken en zag toen in dat het wel goed 
zat.' 

Is werken bij Aldi echt zo anders dan bij 
andere formules? 
'Ja, je hebt bijvoorbeeld te maken met veel 
m inder mensen. Je werkt maar met twee of 
drie man in de winkel. De dynamiek is dus 
heel anders. Of het slechte imago van Aldi 
me zenuwachtig maakte? Nee, ik was 25, 26 
jaar. Het was voor mij gewoon een bijbaantje, 
had er nog een andere carrière naast. Op dat 
moment hield ik me niet bezig met de vraag 
of Aldi anders is dan de rest.' 

Hoe kwam je in aanraking met de FNV? 
'Vijf jaar geleden kwam ik in conflict met 
mijn d istrictsleidster bij Aldi. Dat ging over 
overuren. Ik wilde een deel van die tijd invul· 
Jen met vrije dagen. Het ging om 200 extra 
uren. Toen ik terugkwam van een vakantie 
bleek dat Aldi, zonder het me te vragen , de 
uren had uitbetaald. Ze\fbepale n of }e de 
uren wil inleveren vom VTi.ie dagen was voor 
A\di onbespreekbaar. lk wi.\de uitzoeke n wat 
mijn rechten waren en zodoende h eb ik con· 
tact gezocht met de vakbond. Ik moest een 
vragenlijst invullen, waarna ik heb aangege
ven dat ze contact met me mochten zoeken 
als ze meer informatie wilden. Toen is vrijwel 
direct de vraag gekomen ofi.k me bij de 
Kadergroep wilde aansluiten. Ik heb eerst de 
boot afgehouden, maar na een jaar ben ik 
toch lid geworden. Op dat moment zaten er 
a l rond de tien personen van Aldi in die 
groep.' 

Hoe was de reactie van Aldi toenjeje aan· 
sloot? 
'Aldi heeft negen bv's door het land en ik was 
de eerste van de bv Groenlo, dus ik viel 
meteen op. In het begin kreeg ik dan ook de 
volle laag. Collega's zeiden direct : 'Jij werkt 
hier binnenkort niet meer.' Mensen die zich 
aa nsloten bij de FNV, werden weggetreiterd, 
iets wat Aldi intern ook heeft erkend , maar 
wat ze nooit naar de buitenwereld zouden 
communiceren. Hoe dat bij mij ging? Laat ik 
het zo zeggen, wat ik van Aldi te horen kreeg, 
was niet leuk en niet nodig. Ik had bijvoor· 
beeld een discussie met mijn dis trictsleids ter 
over de cao. Het eers te wat ik van haar te 
horen kreeg, was dat ik niet nexibel genoeg 
zou zijn. Heel raar, als je weet dat ik juis t één 
van de personen was die geen probleem had 
met overuren draaien . Of ik ervan wakker heb 
gelegen? Ik wist dat ik in mijn recht stond, 
laat me niet gek maken .' 

Wat was in het beginje taak bij de Kader
groep? 
' Ik ben begonnen met het bezoeken van win · 
kels in de bv Groenlo. Dat gebeurde samen 
met een vakbondsman. Je wil jezelf in het 
begin ke nbaar maken bij je collega's. De eer· 
ste winkel die ik bezocht, was in Arnhem. Ja, 
ik moest le tte rlijk een drempe l over. Je weet 
niet precies wat je moet zeggen . Ge lukkig 
werd ik pos itief benaderd door de medewer· 
kers. Je bent immers een collega e n je herkent 
hun situatie. Iedere Aldi wordt hetzelfde 
geleid. Aldi zelf was minder bli j. Ik mocht op 
een gegeven moment bij voorbeeld niet meer 
overwerken, hoe dringend het ook nodig was. 
Zoiets komt natuurlijk van hogera f. Tegen· 
waardig liggen de zaken anders. Ik heb nu als 
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f ab1an He\tem::t ()7 ) , werkt voor Ud\ in Sneek , , \ t .\p1·n.,1 1, , ' .. •1 .,ll Alwin Roobeek(32). medewerker van Aldi in Apeldoorn. ro10 o,smfood 

tweede medewerker v<m /\.\di in J\pe\U.oom 
vaste vri\e dagen ar\n1nnen dwingen. Dat is 
bij Ale\\ bijzonder, ormh,t ze maxima\e ncxibi
h\.e\t eisen van hel peisonee\. \ Heraan zie je 
d<,t A\di ;-1;.m het vl'randeren is, zich volW '-\SSC· 
ner opsielt ' 

Wat heb je in deze rol kunnen bereiken? 
'Dal medewerkers ons nu Wl'lL'n t(' v inden. 
En ik heb het gevoe l dat Zl' tegenwoordig 
bet er voor zichzelf' opkomcn. Aldi zit tegrn
woordig ook aan 1afe\ mei de vakbond,•11. dat 
was vijf jaar geleden nog praktisch 011cle11k
baa r. De vakbond bes1ond voor Ald i niet. 
Door onze tussenkomst nu wel. Aldi kan niet 
meer om ons heen. Wij bten ons niet wl'gzc t· 
ten . Zo hebben ,,ve een Faccbookpagin~1 w~1~u 
we dagelijks vragen binnen krijgen va11 col\e· 
ga's. Zelfs de d istrictsleiders komen '""" ons 
toe voor vragen. Dat is apart bij een formule 
met een strakke hiërarchische structuur. Dat 
een laag boven je bij jou komt met vragen. 
He t geen wel aan dat de wi l er is om het goed 
1e doen. Dit verschilt overigens wel per bv. 
Oudere managers hebben er nog wat moeite 
mee dal de zaken anders liggen .' 

Heb jij wel eens contact met het hoofdkan
toor? 
·1k ben bij iedereen daar bekend en dat vind 
ik ergens heel jammer. Als ik bijvoorbeeld 
het hoofdkantoor bezoek met een groep voor 
een bhv-cursus, ben ik de enige die wordt 
begroet. Dat zorgt voor een apart, gespannen 
sfeertje . lk heb daar ook een keer als afge· 
\'aardigde van de medewerkers gesproken 
111,•1 clè direc tie. Dat ging over de resultaten 
1·,m een onderzoek van de Arbeidsinspectie 
,uar de werkomstandigheden. Dan doe je 
,·.mzelfsprekend ook je mond open. En ik heb 
in h,•1 h,,ofdkantoor mijn persoonlijk grootste 
;u,Ye, als kaderlid behaald. Een collega 
m('c'St zich daar melden voor een gesprek en 
1~ bt•n mee-ge-gaan om hem te·ondersteunen. 
Bq \,11111,-nk,,,~1st kon je aan de gezichten van 
de secretaresses al zien dat dit een slecht· 
111<•uws~esprek zou worden. lk heb de notu· 
\en g0daa11 ,·an het gesprek en aan het emd 
11 e, J hij naar ieders tenedenheid slechts 
u\ 1..•1~t'plaat :-t. Geen ontslag dus. dat was 
lllUOi.' 

•• Aldi moet medewerkers 
net zo gaan benaderen 
als klanten 

Bescaac in timidatie nog binnen Aldi? 
'/\Idi is duidelijk gegroeid in zijn rol als werk· 
gev L' I. Nieuwe collega's in de Kadergroep 
worden niet 1111.~er op het matje geroepen. Dat 
was vi jf jaar geleden nog echt anders. Angst 
om je mond open te doen, is er nog wel bij het 
personeel. Maar dat ligt er ook aa n wie je lei· 
dînggevende is. Mensen durven niet voor 
zichzelf op te komen. ook al is Aldi juist ope· 
ner geworden.' 

Hoe uitce dar mond houden zich? 
'Tot drie jaar geleden werden de extra uren 
van een filiaalleider bijvoorbeeld niet bijge· 
houden. Had •ie zestig uur in de week 
gewerkt en werden er maar veertig uitbe
taald. En er vervolgens niks van zeggen. Het 
werd ook niet gecontroleerd. Dat probleem is 
aan het licht gekomen door het onderzoek 
van de Arbeidsinspectie. Dat was echt een 
kantelpunt. Aldi is op de ,~ngers getikt, er 
werd een hr-manager aangesteld, er kwam 
overleg met de vakbonden, een pr-bureau 
werd ingeschakeld. Tegenwoordig wordt 
ieder overuurtje genoteerd en gecompen
seerd. Die nieuwe maatregelen werden ook 
genomen vanwege de veranderende klant; 
het zijn andere tijden.' 

Dat zie jij ook in de winkels gebeuren? 
'Er zijn weliswaar nog veel oude Aldi's , maar 
je ziet ook veranderingen. Bijvoorbeeld in het 
assortiment. Toen ik begon waren er minder 
dan vijfhonderd producten. Nu meer dan dui· 
zend en ik verwacht er eind dit jaar een paar 
honderd meer. Aldi richt zich ook steeds meer 
op klantvriendelijkheid.' 

Hoe is het met de werkdruk? 
·Er zijn veel winkels waar maximaal drie 
medewerkers op de winkelvloer staan, maar 
meestal twee. Het aantal medewerkers is de 

laatste ja ren juis t gedaald. Dat is gere lateerd 
aan de omzet. De werkdruk is du s gestegen, 
maar voor mij is het mees t;:i,I te doe n. Die 
daling komt ook, omdat sommige za ken zijn 
geautomat iseerd. zoals de inzet van de nes· 
senautomaat. De werkdruk verschilt ec hter 
per winkel en per bv. We horen nog vaak van 
medewerkers dar de werkdruk hoog is. Daar 
moet dan gewoon iets mee gedaan worden en 
wij als Kadergroep zullen ons hie r voor inze t· 
ten.' 

War is de gemiddelde leeftijd van het perso
neel? 
' Ik ben met m'n 32 jaar de jongste in mijn fili · 
aal en heb de minste dienstjaren. Aldi -mede· 
werkers zijn de hardste werkers en de meest 
loyale. Het is bij Aldi vaak zo: ofje haakt na 
een jaar af. of je blijft er jaren werken . Ik heb 
een collega die al veer tig jaar in dienst is. Dat 
is ook beleid van Aldi. Ze nemen niet heel 
jonge krachten aan, afgezien van een week
endhu\p. De verantwoordelijkheid is nu een
maal veel groter dan in een Albert Heijn, waar 
je met een groot team werkt. Je kunt geen 
winkel runnen met twee of drie !?·jarigen.' 

De arbeidsproductiviteit ligt ook hoger? 
'De Aldi-medewerker doet gemiddeld per uur 
veel meer dan een medewerker van een ande· 
re supermarktketen. Dat is ook de kracht van 
de formule, de efficiëntie. Het mooie van het 
werken bij Alcli vind ik de verantwoordelijk
heid en het afwisselende karakter. Je zit niet 
alleen achter de kassa. En het werken met 
oudere collega's bevalt mij goed, het is geen 
babysitten.' 

Heb je wel eens contact met Kadergroepen 
uit het buitenland? 
'Nooit. Er is wel eens een internationale bij
eenkomst gehouden in Brussel, maar daar 
ben ik niet geweest. We zijn daar ook niet 
mee bezig.' 

Je zit ook in de landelijke Kadergroep 
'Ja, met name de cao is voor ons een belang
rijk punt. De toeslagen zijn weggestreept, ter· 
wijl de winkels langer openblijven. Ja, er staat 
een loonsverhoging tegenover, maar die is 
niet ter compensatie van de toeslagen. En 

legeli jkertijcl is er ook inflatie. Ook de zon
dagtoeslag wordt een belangrijk punt binnen 
Alcli. Steeds meer Aldi's gaan open op zondag. 
Ste rker nog, je wordt niet aange nom en als je 
ni e t op zondag w il werken, a l za l Aldi dat zelf 
nooit naar buiten zeggen. En de fi exibilisering 
is voor ons een punt. Mensen die meer uren 
wi llen werken in de supermarkt, moeten dat 
kunnen doen. Het werken in een supermarkt 
moet gewoon een baan zijn waar je van kunt 
leven.' 

Wat wil je als kaderlid nog voor elkaar krij
gen bij Aldi? 
'Dat we zelf ons zegje kunnen doen bij Aldi, 
een serieuze gesprekspartner worden. Wij 
weten exact wat er speelt op de winkelvloer. 
Nu moet je alles doorgeven via een bestuur
der van de bond. Dat je letterlijk met filiaa llei · 
ders aan tafel met Aldi zit, wanneer het over 
filiaalleiders gaat. En ik wil dat de medewer
kers ook meer voor zichzelf opkomen en dat 
Aldi ook inziet dat dit belangrijk is. Nu voel je 
je als medewerker nog steeds een nummer, 
terwijl er wel wordt geïnvesteerd in klant en 
winkel. Vorig jaar was er bijvoorbeeld een 
enquête onder de medewerkers van alle for· 
mu les. Aldi kreeg van zijn personeel het 
hoogste cijfer toebedeeld, een 6. Daar maak· 
ten ze vervolgens goede sier mee, maar tege
lijkertijd eisen ze van jou dat de klant jou 
waardeert met een 8 of een 9. Dat kan alleen 
als Aldi de medewerker net zo gaat benaderen 
als de klant. Dat_is ook de boodschap die ik 
wil verkondigen in dit gesprek. Het gaat me 
niet om het afbranden van Aldi, het is een 
rnep om samenwerking. Wij houden van Aldi , 
willen dat het goed gaat met het bedrijf.' 

Aldi: 'Goede relatie belangrijk' 

'Wij vinden een goede relatie met onze medewerkers 
erg belangrijk. Het is dan ook goed positieve signalen 
te horen over onze ingeslagen weg en dat onze 
inspanningen gewaardeerd worden·, zegt Aldi in een 
reactie op het verhaal van Alwin Roobeek. lidi heeft 

kennisgenomen van het interview met Fabian Hettema 
en ziet geen reden om te reageren . 
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